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ΣΥΝΟΠΤΙΚΟΣ ΠΙΝΑΚΑΣ ΓΡΑΜΜΑΤΙΚΗΣ - 1Η ΕΝΟΤΗΤΑ 
 

1. ΤΑ ΑΡΘΡΑ (Ενικός αριθμός)  
                                                                           

 Το οριστικό άρθρο  
 

 
 

 Το εμπρόθετο άρθρο  
 σε + το(ν)  σε + τη(ν) σε + το 

Αιτιατική στο(ν) στη(ν) στο 

 

 Το αόριστο άρθρο  
Ονομαστική ένας μια / μία ένα 
Αιτιατική έναν μία / μια ένα 

 
* Βλέπε Παράρτημα Χ, τελικό -ν     

 

2. ΤΑ ΟΝΟΜΑΤΑ (Ενικός αριθμός)  

 α. Αρσενικά ονόματα  

   

 -ης  -ας  -ος 
Ονομαστική ο μαθητής ο Μιχάλης ο εργάτης     ο πατέρας ο μάγειρας  ο ουρανός   ο φίλος ο κύριος 
Αιτιατική το μαθητή το Μιχάλη τον εργάτη  τον πατέρα το μάγειρα  τον ουρανό   το φίλο τον κύριο 

 

 β. Θηλυκά ονόματα  
 

 -η  -α  -ος 
Ονομαστική η εκδρομή η φίλη           η Ελένη  η δουλειά η κυρία η θάλασσα  η οδός η λεωφόρος 
Αιτιατική την εκδρομή τη φίλη         την Ελένη  τη δουλειά την κυρία τη θάλασσα  την οδό τη λεωφόρο 

 

 γ. Ουδέτερα ονόματα  
 

 -ι  -α  -ο -ος 
Ονομαστική το παιδί το αγόρι  το γράμμα το μάθημα  το βουνό το σχολείο το ποδήλατο το δάσος 
Αιτιατική το παιδί το αγόρι  το γράμμα το μάθημα  το βουνό το σχολείο το ποδήλατο το δάσος 

 
 

3. ΟΙ ΑΝΤΩΝΥΜΙΕΣ  
 

 Προσωπικές αντωνυμίες 
  Α΄ πρόσωπο  Β΄ πρόσωπο  

 
Γ΄ πρόσωπο 

    

 

 

 

 

 

Ε
ν
ικ

ό
ς
 

 Δυνατοί 
τύποι 

Αδύνατοι 
τύποι 

Δυνατοί 
τύποι 

Αδύνατοι 
τύποι 

Δυνατοί 
τύποι 

Αδύνατοι 
τύποι 

Δυνατοί 
τύποι 

Αδύνατοι 
τύποι 

Δυνατοί 
τύποι 

Αδύνατοι 
τύποι 

Ονομαστική εγώ  εσύ  αυτός  

 
 αυτή  αυτό  

Αιτιατική 
 

εμένα με εσένα σε αυτό(ν) 

 

τον  

 

αυτή(ν) 

 

την 
 

αυτό το 

- 

Ονομαστική ο η το 

Αιτιατική το(ν)* τη(ν) το 
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  Α΄ πρόσωπο  Β΄ πρόσωπο  

 
Γ΄ πρόσωπο 

    

 

 

 

 

 

Π
λ
η

θ
υ
ν
τι

κ
ό

ς
  Δυνατοί 

τύποι 
Αδύνατοι 

τύποι 
Δυνατοί 
τύποι 

Αδύνατοι 
τύποι 

Δυνατοί 
τύποι 

Αδύνατοι 
τύποι 

Δυνατοί 
τύποι 

Αδύνατοι 
τύποι 

Δυνατοί 
τύποι 

Αδύνατοι 
τύποι 

Ονομαστική εμείς 
 

 εσείς 
 

 αυτοί  

 
 αυτές 

 

 αυτά 
 

 

Αιτιατική 
 

εμάς 
 

μας 
 

εσάς 
 

σας 
 

αυτούς 

 

τους 

 

αυτές 

 

τις 
 

αυτά 
 

τα 
 

 
 * Δεικτικές: Οι προσωπικές αντωνυμίες αυτός-αυτή-αυτό χρησιμοποιούνται και ως δεικτικές.  

 

       Δεικτικές αντωνυμίες                                             Ερωτηματικές αντωνυμίες 
            

Ονομαστική αυτός αυτή αυτό εκείνος εκείνη εκείνο  ποιος; ποια; ποιο; 
Αιτιατική αυτό(ν) 

 

αυτή(ν) 
 

αυτό 
 

εκείνο(ν) εκείνη εκείνο  ποιον; ποια; ποιο; 

       

 Κτητικές αντωνυμίες               Αόριστες αντωνυμίες                                                      
Ένας κτήτορας Πολλοί κτήτορες  Η άκλιτη αόριστη αντωνυμία κάθε 

 

 μου  μας 
 

 
 
 

 
(ο) κάθε άντρας            (τον) κάθε μήνα 
(η) κάθε γυναίκα           (την) κάθε μέρα 
(το) κάθε παιδί               (το) κάθε πρωί 
 
 
 

 
σου 

 
σας 
 

 
 

 

του 
της 
του 

 

 

 

 
τους 
 

 
 
 

              

 
4. ΤΑ ΡΗΜΑΤΑ 
 

 Ο ενεστώτας (οριστική) των ρημάτων 
 

Α΄ συζυγία 
(Ρήματα σε -ω) 

 Β΄ συζυγία 
(Ρήματα σε -ώ) 

 Τα ρήματα 
είμαι & έχω 

 
 

Τα ρήματα 
πάω & ακούω  

κάνω μιλάω  &  μιλώ είμαι έχω πάω  ακούω 

κάνεις μιλάς είσαι έχεις πας ακούς 

κάνει μιλάει  &  μιλά είναι έχει πάει  ακούει 

      

κάνουμε μιλάμε  & μιλούμε είμαστε έχουμε πάμε ακούμε 

κάνετε μιλάτε είστε έχετε πάτε ακούτε 

κάνουν(ε) μιλάνε  & μιλούν(ε) είναι έχουν πάνε ακούν(ε) 
Όπως κάνω: βγαίνω, βλέπω, γνωρίζω, γράφω, γυρίζω, διαβάζω, διδάσκω, δουλεύω, ετοιμάζω, 
καταλαβαίνω, λατρεύω, μαγειρεύω, μαθαίνω, μένω, ξέρω, παίζω, παίρνω, περιμένω, πίνω, 
σπουδάζω, φεύγω 
Όπως μιλάω (-ώ): αγαπάω (-ώ) 
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 Ο μέλλοντας των ρημάτων είμαι, έχω, κάνω, περιμένω, πάω & ξέρω 
 

 

θα είμαι 

 

θα έχω 

 

θα κάνω 

 

θα περιμένω 

 

θα ξέρω 

 

θα πάω  

θα είσαι θα έχεις θα κάνεις θα περιμένεις θα ξέρεις θα πας 

θα είναι θα έχει 

 

θα κάνει θα περιμένει θα ξέρει θα πάει  

θα είμαστε θα έχουμε θα κάνουμε θα περιμένουμε θα ξέρουμε θα πάμε 

θα είστε θα έχετε θα κάνετε θα περιμένετε θα ξέρετε θα πάτε 

θα είναι θα έχουν(ε) θα κάνουν(ε) θα περιμένουν(ε) θα ξέρουν(ε) θα πάνε 

 

 

 Οι εκφράσεις με λένε & μου αρέσει 
 
Η έκφραση με λένε Η έκφραση μου αρέσει 

με       λένε  
 
 

 
+ αιτιατική 

 

μου    αρέσει  
 
 

‘ 
+ ονομαστική 

 
 

σε       λένε σου    αρέσει 

τον  
την     λένε 
το  

του  
της     αρέσει 
του 

μας    λένε μας    αρέσει 

σας    λένε σας    αρέσει 

τους  
τις      λένε 
τα 

 
τους   αρέσει 

 
Με λένε Γιώργο (ο Γιώργος) 
Με λένε Μιχάλη (ο Μιχάλης) 
Με λένε Αντρέα (ο Αντρέας) 

 
Μου αρέσει ο χορός 

                        η μουσική 
                      το θέατρο 

 

5. Επιρρήματα 
 Ερωτηματικά  
Τοπικά: δίπλα, εδώ, εκεί, κάτω, κοντά, μακριά πού;  (από πού;) 

Χρονικά: ακόμη, αργά, αργότερα, αύριο, μετά, πάλι, σήμερα, συνήθως, 
τώρα, φέτος, χτες 

πότε; 

Τροπικά: ακριβώς, αρκετά, εντάξει, έτσι, έτσι κι έτσι, ιδιαίτερα, καλά, μαζί, 
μόνο, πολύ καλά, τέλεια, χάλια, ωραία, (στα) ελληνικά… 

πώς; 

Ποσοτικά: ακόμα, αρκετά, καθόλου, καλά, λίγο, μόνο, πάρα πολύ, πιο, 
πολύ 

πόσο; 

Βεβαιωτικά: ναι, μάλιστα 
Αρνητικά: δεν, όχι  

 

                                                              

 

6. ΠΡΟΘΕΣΕΙΣ 
από, σε, με, για 
 

7. ΣΥΝΔΕΣΜΟΙ 
αλλά, ή, και (κι), λοιπόν, όμως 
 

8. ΑΡΙΘΜΗΤΙΚΑ 

 Τα απόλυτα αριθμητικά: 1 - 100 
 

 Τα τακτικά αριθμητικά: πρώτος-η-ο - εικοστός-ή-ό 


